
Geachte statenleden/aanwezigen. 

Ik ben André Vollenberg en ik spreek tot u als woordvoerder van Limburg 

Gezonder. 

Het kan niemand ontgaan zijn! Er zijn grote zorgen in onze samenleving. De 

consument vertrouwt zijn dagelijks voedsel niet meer. Ziekten in de 

veehouderij worden bestreden met illegale middelen. Ziekten in diezelfde 

veehouderij die puur ontstaan door het houden van teveel dieren in één stal. 

75 % Van de vleesproductie gaat de grens over. Voer wordt ingevoerd uit alle 

werelddelen en wij zitten met mineralenoverschotten, mest en stank. Onze 

economie is door die grote export zeer kwetsbaar. De Peelregio is daarbij ook 

nog eens de meest veedichte regio van de wereld met 36 miljoen beesten in de 

omringende gemeenten. Venray spant de kroon met 4,5 miljoen dieren op ruim 

43.000 inwoners en dat zien we terug in de slechte luchtkwaliteit aldaar. 

Aan de Brabantse zijde van de Peel zijn maatregelen afgekondigd. Daardoor 

zien Brabanders  met initiatieven in de intensieve veehouderij Limburg als 

toevluchtsoord. Hier worden plannen met open armen ontvangen, ondanks 

rapporten van GGD, RIVM en weerstand in de omgeving, als omwonenden al 

hun mond open durven te maken! Nog steeds verschijnen er puisten in het 

landschap als Kipster en het NGB of worden anderen zoals Ashorst in stand 

gehouden met sloten subsidies. Dit ondanks de minimale toegevoegde waarde 

aan het BNP van slechts 0,09 % volgens staatssecretaris Van Dam op 

Kamervragen in april dit jaar. De netto maatschappelijke toegevoegde waarde 

van de intensieve veehouderij is zwaar negatief. 

De schade die zich voor de omgeving, de omwonenden en de volksgezondheid 

op korte en op de lange termijn openbaart wordt weggewuifd. Q-koorts heeft 

vele doden en duizenden langdurig zieken gekost, evenals de vogelgriep, de 

varkensgriep, BSE, ESBL, MRSA en hepatitus E. Ook uitstoot van fijnstof en 

broeikasgassen zoals ammoniak, methaan en NOx kosten jaarlijks bijna 13.000 

mensen het leven in Nederland. Dat zijn elk jaar het aantal inwoners van de 

Gemeente Voerendaal.  Veel deskundigen rekenen deze slachtoffers voor de 

helft toe aan de veehouderij. Welke veehouder durft dat aan? Eigenlijk 

niemand! Behalve de op geld beluste opportunist, die op afstand zijn 

activiteiten voortzet in BV’s en zelf elders woont, zodat hij geen last heeft van 



de gevolgen en de stank. Geen enkele normale boer ziet het in meer, meer en 

nog eens meer! We zullen naar beter en minder moeten. Bouw daarom uit 

waarvoor in Brabant de fundering is gelegd. Doe dat voor de gezondheid van 

alle Limburgers.  

Ik dank U wel. 

 

André Vollenberg, voorzitter Behoud de Parel Grubbenvorst. 

 

 


